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      CONSILIUL JUDEŢEAN CONSTANŢA     

 

 

Nr. 3107/07.02.2019 

 

 

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

Încheiat astăzi  30.01.2019  la ședința ordinară a 

Consiliului Județean Constanța 

 

 Şedinţa ordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius Horia - 

Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi, 30.01.2019, ora 13.00,  în Sala 

,,Remus Opreanu” din cadrul Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean 

Constanţa, în conformitate cu prevederile art.94, alin.1 şi 3 din Legea  nr.215/2001,  

privind administraţia publică locală. 

 

 La sedinţă participă: domnul Țuțuianu Marius Horia - Președintele 

Consiliului Județean Constanța, domnul Palaz Claudiu-Iorga - Vicepreşedinte al 

Consiliului Judeţean Constanţa, doamna Belu Mariana - Secretarul Județului 

Constanța, consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului 

Județean Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al 

Consiliului Judeţean Constanţa. 

 De asemenea, în sală, sunt prezenți reprezentanți mass media.  

 Lipsesc următorii consilieri județeni: domnul Learciu Dumitru Daniel, 

domnul Iordache Marian, doamna Lokman Ionela, domnul Moldovanu Vasile, 

domnul Niculescu George-Sergiu.  

X 

 

Ordinea de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de onoare al 

Judeţului Constanţa” doamnei Doina Păuleanu. 
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Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

2. Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de onoare al 

Judeţului Constanţa” doamnei Aurelia Lăpuşan. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

3. Proiect de hotărâre privind desemnarea şi validarea ca membri în cadrul 

Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Constanţa a domnilor, Subprefect 

Done Ionuţ şi Inspector şef, împuternicit la comanda Inspectoratului de 

Jandarmi Judeţean „Mihail Kogălniceanu” Lt. Col Ferencz Daniel-Mihai. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Comunei Poarta Albă în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 

aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Orasului Negru Vodă în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 

aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

      Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia 

 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din 

domeniul public al Orasului Năvodari în domeniul public al Judeţului Constanţa 

şi aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii 

serviciului de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

  

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Municipiului Constanţa în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 

aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

  

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Comunei Ostrov în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 
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aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unor bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna  Băneasa în domeniul 

public al Judeţului Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unor bunuri imobile din domeniul public al UAT Oraş Negru Vodă în domeniul 

public al Judeţului Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unor bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna Nicolae Bălcescu  în 

domeniul public al  Judeţului Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unui  imobil din domeniul public al Municipiului Medgidia în domeniul public 

al Judeţului Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din 

domeniul public al UAT Comuna Chirnogeni în domeniul public al Judeţului 

Constanţa, în vederea construirii a 4 locuinţe protejate şi a unui Centru de zi. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din 

domeniul public al UAT Comuna Topraisar în domeniul public al Judeţului 

Constanţa în vederea construirii a 4 locuinţe protejate şi a unui Centru de zi. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

15. Proiect de hotărâre privind însuşirea în domeniul public al Judeţului Constanţa a 

unor bunuri imobile. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
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16. Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcţionarii 

publici şi personalul contractual din cadrul Direcţiei Generale de Evidenţă a 

Persoanelor Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază aferente anului 2019 

pentru personalul din aparatul de specialitate al Consiliului Judeţean Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Închiderea Complexului de 

Servicii Comunitare Cristina”, a acordului de parteneriat cu UAT Judeţul 

Constanţa, a bugetului proiectului, cheltuielilor conexe ce pot apărea şi a 

cofinanţării acestuia de către Consiliul Judeţean Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Închiderea  Centrului de 

Plasament Delfinul”, a acordului de parteneriat cu UAT Judeţul Constanţa, a 

bugetului proiectului, cheltuielilor conexe ce pot apărea şi a cofinanţării 

acestuia de către Consiliul Judeţean Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Închiderea  Complexului de 

Servicii Comunitare Orizont”, a acordului de parteneriat cu UAT Judeţul 

Constanţa, a bugetului proiectului, cheltuielilor conexe ce pot apărea şi a 

cofinanţării acestuia de către Consiliul Judeţean Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

21. Proiect de hotărâre pentru modificarea HCJ 367/19.12.2018 privind aprobarea 

serviciului de pază şi monitorizare pe anul 2019 la obiectivele aparţinînd 

Consiliului Judeţean  Constanţa. 

Iniţiator: Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 

 

22. Proiect de hotărâre privind modificarea structurii organizatorice a Spitalului 

Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

23. Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare de învăţământ liceal şi 

special postliceal din judeţul Constanţa, pentru anul şcolar 2019-2020. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
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24. Proiect de hotărâre privind aprobarea comisiei de organizare şi desfăşurare a 

evaluării anuale a managerului Teatrului de Stat Constanţa, pentru anul 2018. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

25. Proiect de hotărâre privind stabilirea unor tarife, taxe şi taxe speciale pentru 

anul 2019. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării Consiliului Judeţean Constanţa 

către Partidul Naţional Liberal, filiala Constanţa, de a acorda în folosinţă 

gratuită spaţiul din municipiul Constanţa, strada Ion Lahovari nr. 2A, către 

Teatrul de Stat Constanţa. 

Iniţiator: Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 

    

27. Proiect de hotărâre privind  validarea unui mandat de consilier judeţean. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

28. Proiect de hotărâre privind transmiterea fără plată a unor autoturisme către 

Regia Autonomă Judeţeană de Drumuri şi Poduri Constanţa şi către UAT 

Comuna Lipniţa şi UAT Comuna Mereni. 

Iniţiator: Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 

 

29. Proiect de hotărâre privind  modificarea HCJC nr.254/03.12.2014 privind 

repartizarea spaţiilor cu destinaţia de birouri, precum şi a locuinţelor de serviciu 

din imobilul L4, situat în Municipiul Constanţa, Al. Magnoliei nr.2, aprobarea 

criteriilor de repartizare a chiriei, precum şi a contractului de închiriere. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

 

X 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Buna ziua, tuturor! La mulți ani pe anul 2019! 

 Astăzi avem pe ordinea de zi 26 de proiecte și 3 proiecte pe ordinea 

suplimetară.  Am să o rog pe doamna Belu să facă prezența.  

 

Dna. Belu Mariana: Sunt prezenți, în sală, 30 de consilieri, ședința este legal   

constituită.  
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnul Tănase, am înțeles că voiați să luați 

cuvântul. 

Dl. Tănasă Mihai: Bună ziua, numele meu este Mihai Tănase, sunt 

președintele Asociației Elevilor din Constanța. 

 Astăzi, vin în fața dumneavoastră, cu o solicitare. O solicitare de a înceta 

amânările, de a înceta promisiunile deșarte, de a adopta un proiect de hotărâre 

prin care elevii din județul Constanța să poată beneficia de reducerile cu care 

sunt îndreptățiți conform Legii nr.1/2011, legea educației. 

 Până la momentul de față am primit argumente, am primit argumente că nu 

se poate aplica această lege, am primit argumente că nu ar exista bani pentru a 

se aplica această lege.  

 Din păcate, pe noi nu ne interesează ce înseamnă aplicarea, ce înseamnă 

finanțele, elevii au un drept. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Ar trebui să vă intereseze aplicarea legii. Nu 

puteți spune că nu vă interesează. 

Dl. Tănasă Mihai: Modalitatea în care se aplică, nu este responsabilitatea 

noastră ci a Consiliului Județean Constanța.    

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Păi nu puteți cere ceva ilegal, cu tot respectul.  

Dl. Tănasă Mihai: Cu tot respectul, nu este ceva ilegal. Este dreptul elevilor de 

a beneficia. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Ați spus că nu vă pricepeți la legalitate. Vă 

contraziceți. Ori vă pricepeți, ori nu vă pricepeți. 

Dl. Tănasă Mihai: Nu am spus. Am spus că nu ne privește pe noi cum se 

aplică legea. Și, că legea trebuie să fie aplicată. Elevii trebuie să beneficieze de 

aceste reduceri fără orice alte argumente.  

 Noi suntem aici să solicităm respectarea Legii nr.1/2011 și acordarea 

reducerilor pentru elevi și studenți la transportul județean. Pe cale de 

consecință, convocarea unei ședințe extraordinare pentru adoptarea acestui 

proiect de hotărâre.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Mulțumesc. 

Dl. Tănasă Mihai: Mulțumesc frumos.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Aș vrea, domnule Tănase, să vă spun câteva 

cuvinte înainte de a da cuvântul doamnei director a Direcției Juridice a 

Consiliului Județean Constanța și doamnei Bucovală.  

 Dragi consilieri, onorată mass media. S-a format un grup de lucru, la nivelul 

consiliului județean, unde s-au discutat toate posibilitățile, de a face legal, ca 

transportul pentru elevi să fie decontat. Trebuia să spuneți, domnule Tănase, că 

nu doriți decontarea pentru a merge la școală, doriți decontarea pe toate rutele 

județene. 



7 

 

 Inițial ați cerut la 4.000 de copii, pe urmă la 5.000, pe urmă 15.000 și pe 

urmă 30.000 pentru a merge în orice localitate din județ începând de la plajă 

până la discotecă. V-am lăsat să vorbiți, acum vorbesc eu! 

 Doi, la mînă, s-a format acest grup de lucru în care s-au discutat toate 

aspectele legale și posibilitățile legale de a face această decontare. După cum 

știți, noi nu avem regie de transport.  

 Eu, întotdeauna am fost deschis la dialog, cu toate că nu am fost întotdeauna 

permisiv cu modalitățile pe care le-ați abordat dumneavoastră, reprezentanți ai 

unui ONG. Nu vorbim de Consiliul consultativ al elevilor, cel legal, la nivel de 

Inspectoratul Școlar Județean. 

 După discuțiile pe care le-am  avut, acest grup de lucru va merge în 

continuare și va găsi modalitățile legale de aplicare.  

 Dar, vă spun răspicat, niciodată, indiferent de modalitatea de exprimare, nu 

voi încălca legea! Nu am încălcat-o în 42 de ani, nu o voi încălca nici acum!  

Doamna Banciu, vă rog frumos să prezentați punctul de vedere.  

Dna. Banciu Leila: Bună ziua! Avem numeroase solicitări, din partea 

Asociației Elevilor din Constanța, cu privire la această facilitate de transport. 

Cu privire la solicitarea pe care au făcut-o pe Legea educației.  

 Pe Legea nr.1/2011 suntem momentan în instanță cu un dosar cu acțiune pe 

care dânșii au intentat-o împotriva Consiliului Județean Constanța. 

 În acest sens, consider că nu ar trebui să ne pronunțăm. Astăzi a fost  un 

termen, să lăsăm instanțele de judecată, care au rămas în pronunțare, să se 

pronunțe pe acest aspect, pe Legea nr.1/2011.  

 Cu privire la modificarea intervenită în cursul lunii decembrie 2018, la 

Legea nr.92 a transporturilor, lege pe care am discutat-o în nenumărate rânduri 

cu reprezentanții asociației elevilor, am stabilit următoarele și, domnul Tănase 

știe foarte bine și există și minuta acelei ședințe. 

 Această lege prevede posibilitatea, și am să vă citez modificarea: art.19 

potrivit căruia „în relațiile cu călătorii autoritățile publice locale pot acorda, prin 

hotărârea autorităților deliberative ale administrației publice locale,  facilități la 

transportul elevilor, studenților, ucenicilor și anumitor categorii de persoane 

defavorizate stabilite potrivit legiiˮ. 

 Deci, nu vorbim numai despre elevi sau numai despre sutdenți, vorbim 

despre nenumărate categorii. Puteți să observați și facultatea pe care legea o 

oferă, „pot acordaˮ. Pot acorda, coroborat cu  Legea nr.273 și cu bugetul nostru 

pe care îl avem aprobat.  

 Nu putem acorda altfel și altceva decât legea ne permite să o facem 

coroborat cu celelalte acte normative.  
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 Cu privire la transportul, pe care domnul Tănase l-a solicitat, pentru toți 

elevii, până la urmă am înțeles, pentru toți elevii din județul Constanța, deci, de 

la ciclul primar până la elevi și studenți, este pentru transportul extrașcolar.  

 Pentru activitatea și pentru transportul aferent procesului educațional, le-a 

explicat doamna Bucovală, în ședință, că se decontează de către primăriile 

UAT-urilor pe raza căreia se află unitatea de învățământ. Se decontează prin 

Inspectoratul Școlar Județean cu bani proveniți de la Ministerul Educației. 

Doamna Bucovală să mă corectați dacă nu este așa.  

Dl. Matei Radu Bogdan: Bun. Ca un copil să meargă înspre și dinspre 

Cernavodă, spre exemplu, ce trebuie să facă? 

Dna. Banciu Leila: Situația aceasta poate să v-o prezinte doamna Bucovală, 

dânsa are o situație cu privire la decontările care se fac. A prezentat-o și în 

ședința grupului de lucru. 

Dna. Belu Mariana: Vă răspund eu. Prin Ministerul  Educației, prin 

Inspectoratul Școlar.  

Dna. Banciu Leila: Deci, elevul depune o solicitare către primărie, iar 

primăria,  îi aprobă sau nu dosarul, după caz, dacă se încadrează și, decontează 

aceste sume de la ISJ, ISJ-ul decontându-le, la rândul lui, de la Ministerul 

Educației. 

Dl. Matei Radu Bogdan: Nu vă cred! 

Dna. Banciu Leila: Este opinia dumneavoastră.  

Dl. Matei Radu Bogdan: Nu vă cred că există transport intrajudețean care să 

nu fie înăuntrul unui organism care să fie susținut de ISJ sau de la minister. 

Dna. Belu Mariana: Dacă nu credeți o să vă confirme doamna inspector.  

Dna. Banciu Leila: Aici poate să vă confirme doamna Bucovală, care are o 

situație clară.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Doamna Bucovală, vă rog frumos să veniți 

și dumneavoastră să spuneți exact. Ați fost în acest comitet pe care l-am creat și 

ați dat toate explicațiile. 

 Domnule Tănase, îmi pare rău că una se discută în comitet, mă bucur că 

există înregistrările și minuta. Una se discută și alta declarați când ieșiți de 

acolo. Este ceva stupefiant.   

Dl. Tănase Mihai: Mă bucur că este înregistrarea făcută.  

Dna.Bucovală Zoe Gabriela: Așa cum am precizat și în ședință, dacă vorbim 

despre navetă, vorbim despre art.84 alin.3 și 3.1. care spune că: „elevii care nu 

pot fi școlarizați în localitatea de domiciliu li se decontează cheltuielile de 

transport din bugetul Ministerului Educației Naționale în limita a 50 km sau 

decontarea sumei ce reprezintă contravaloarea a 8 călătorii dus-întors pe 

semestru dacă locuiesc la internat sau în gazdăˮ. 
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 Acest articol a fost completat apoi cu alin.3.1. care spune: „elevilor de nivel 

liceal care nu pot fi școlarizați în localitatea de domiciliu la filiera, profilul, 

specializarea solicitată, li se decontează cheltuielile de transport din bugetul 

Ministerului Educației Naționale în aceleași condițiiˮ.  

 Este prima prevedere legislativă iar a doua este acea hotărâre de guvern care 

prevede acele tarife maximale  pe km pentru abonamente.  

 Pentru aplicarea acestei legi, care vreau să vă spun că, acestui articol pe care 

noi îl aplicăm, Inspectoratul Școlar, centralizarea noastră spune că avem 2328 

de elevi care se deplasează în interes educațional.  

 Deci, elevi care fac naveta efectiv. Dintre aceștia: 1634 beneficiază de 

decont, 1244 beneficiază de decont din fondurile Ministerului Educației 

Naționale prin Inspectoratul Școlar alți 390 care probabil nu se încadrează în 

prevederile legale și beneficiază de decont prin autoritățile locale, consiliile 

locale ale UAT-urile respective.  

 Este adevărat că rămân 694 de elevi care fac naveta, se deplasează în interes 

educațional, elevi de liceu și cărora nu li se decontează naveta pentru că nu se 

încadrează în prevederile legale, fie au în localitatea de domiciliu profilul, 

specializarea solicitată dar optează pentru a merge la liceu într-o altă localitate, 

fie abonamentele, deci firma de transport, operatorul privat care operează pe 

acea rută nu le oferă abonamente care să se încadreze în prețul maximal.  

 Acestea sunt două constrângeri care nu ne permit nouă să onorăm cererile de 

decont ale elevilor navetiști. Elevi navetiști însemnând elevii de liceu.  

 Pentru ceilalți elevi care se deplasează avem transport școlar. Deci, ca să 

lămurim și această problemă, elevii care se deplasează într-un UAT, elevi de 

gimnaziu sau primar care se deplasează într-un UAT, dintr-o localitate către 

comună, acolo avem transport școlar, microbuzele care sunt ale primăriei, acele 

microbuze de transport școlar. Mulțumesc. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Vă mulțumesc, doamna Bucovală. 

Dna. Banciu Leila: Domnule președinte, dacă îmi permiteți, aș vrea să mai 

adaug ceva cu privire la numărul elevilor pentru care Asociația Elevilor din 

Constanța a solicitat subvenția aceasta.  

 Pe lângă faptul că subvenția nu se oferă elevilor, subvenția se oferă 

transportatorului, operatorului de transport public și nu elevului, decontând 

ulterior. Nu există  în momentul de față posibilitatea pentru că, acestă Lege 

nr.92 a venit și cu modificarea acestui contract de delegare a traseelor.  

 De acum se va face de către consiliile județene. Până acum se făcea de către 

o anumită autoritate, îmi scapă exact denumirea. 

Dna. Belu Mariana: Agenda. 

Dna. Banciu Leila: Agenda, da! De acum se va face de către noi.  
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 Ca să putem aplica această facultate pe care legea o oferă, pot acorda, noi 

trebuie să așteptăm normele de aplicare și modelul contractului cadru pe care 

noi o să îl scoatem la licitație. Noi, Consiliul Județean, îl vom scoate la licitație. 

În caietul de sarcini atunci se pot prinde categorii de facilități pe care 

modificarea la Legea nr.92 o prevede. Atât ucenicilor, persoanelor defavorizate 

nu numai elevilor și studenților.  

 Deci, în momentul de față, solicitarea domnului Tănase cu privire la o 

ședință extraordinară nu își are o bază legală, nu are fundament legal pentru că, 

neavând operator nu avem raporturi contractuale cu niciun operator. Neavând 

cum, nu avem cum să dăm drumul la o procedură de licitație. 

PRESA: Dar ce scoateți la licitație? 

Dna. Banciu Leila: Traseele din județul Constanța. Cu privire la numărul 

elevilor pentru care s-a solicitat, nu a fost niciodată un număr ferm. 

Reprezentantul Asociației Elevilor din Constanța având diverse solicitări pentru 

diverse numere. 

 Am aflat de la doamna Bucovală că este un număr de 110.000 de elevi în 

județul Constanța. 

 La întrebarea, în ședința pe care am avut-o cu toții, pentru ce număr se 

solicită, domnul Tănase a aproximat undeva la 30% din acest număr.  

 Consiliul Județean Constanța i-a solicitat să revină cu o solicitare clară cu 

privire la numărul pentru care se dorește acordarea acestei subvenții. 

 Noi nu mai avem cum să dăm o subvenție pentru un număr de elevi pe care 

nu îl cunoaștem, de la 5.000 am ajuns la 110.000 și am ajuns la 30.000.  

 Așa că, revin public, și vă rog să transmiteți o solicitare clară și concretă dar, 

să țineți  cont de momentul care se va atribui sau se va deschide procedura de 

licitație pentru a se putea prinde, în limita bugetului pe care îl vom avea, 

subvenția transportatorilor pentru anumite categori de persoane pe care Legea 

nr.92, art.19, alin.1 le prevede. Vă mulțumesc.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Mulțumesc doamna Banciu. Se poate prinde la 

general dar, aș vrea să mai fac două precizări și cu asta închidem și trecem la 

ordinea de zi.  

 Deci, vă sugerez, dragi copii, să vă opriți din aceste manifestări până nu 

avem cadru legal pentru că, oricum, dumneavoastră nu reprezentați interesele 

tuturor elevilor și sunteți un ONG.  

 Deci, etapele, de aceea am și făcut acest grup de lucru, etapele sunt 

următoare: în primul rând președintele Autorității Naționale pentru 

Reglementarea Serviciilor Comunitare de Utilități Publice va aproba, prin 

Ordin, contractul de delegare a gestiunii serviciilor publice de transport local 
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sau județean de persoane, până la sfârșitul lunii aprilie anul curent, trebuie 

aprobat.  

 După aprobarea contractului cadru Consiliul Județean Constanța va atribui 

contractul de delegare a gestiunii operatorilor de transport în conformitate cu 

prevederile legislației în vigoare privind achizițiile publice.  

 Odată cu atribuirea contractului, antemenționat, consiliul județean, va aproba 

tarifele de călătorie pe care le practică operatorii. 

 Așa cum am relatat și altă dată, aprobarea tarifelor este o etapă deosebit de 

importantă deoarece tarifele se vor stabili prin rapoarte la tarifele aprobate de 

către consiliul județean.  

 În concluzie, numai după ce consumăm aceste etape putem da o hotârâre de 

consiliu județean în acest sens. Vă mulțumesc.  

 

 După cum spuneam, avem  pe ordinea de zi 3 proiecte suplimetare. Doamna 

Belu, vreți să spuneți câteva cuvinte? 

Dna. Belu Mariana: Nu. S-a spus absolut tot. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: S-au spus toate, cred că s-a înțeles foarte clar. 

Avem 3 proiecte pe ordinea suplimentară.  

 - Cine este pentru ordine de zi suplimentară? Abțineri? Împotrivă? 

Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: O să vă rog, ca proiectul nr.27 să îl mutăm la 

punctul nr.3. Vorbim de validarea unui mandat de consilier județean din partea 

grupului PNL. 

 - Cine este pentru întreaga ordine de zi? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

1. Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de onoare al 

Judeţului Constanţa” doamnei Doina Păuleanu. 

 Aș vrea să spun câteva cuvinte. 

 Cine nu o cunoaște pe doamna Doina Păuleanu. În cei 47 de ani de activitate 

neîntreruptă în aceeași instituție, Muzeul de Artă Constanța, doamna Doina 

Păuleanu a reușit să ridice muzeul la rang de instituție națională.  

 În tot acest timp a reușit să adune un patrimoniu inestimabil, să organizeze 

numeroase expoziții de artă, atât în țară cât și în străinătate. 
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 Doamna Păuleanu, o vă rog să veniți aici, îmi sunteți foarte dragă și, cred că 

nu numai mie, întregului consiliu județean. 

 În acest context, în semn de recunoștință pentru o viață dedicată spațiului 

dobrogean, eu, ca președinte, consider oportună acordarea titlului de Cetățean 

de onoare al județului și v-aș ruga și pe dumneavoastră, dragi consilieri, să 

votăm acest proiect. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

2. Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de onoare al 

Judeţului Constanţa” doamnei Aurelia Lăpuşan. 

 

D-na Voivozeanu Doina: Una din preocupările Consiliului Județean Constanța 

este promovarea actului cultural Constănțean și, implicit, în recunoașterea 

meritelor oamenilor care prin activitatea lor sădesc în sufletele celorlalți 

dragostea și respectul pentru tradițiile, istoria și bogățiile Dobrogei.  

 Pe site-ul cotidianului Ziua de Constanța, găsim următoarele referințe scrise 

de Florina Nănescu cu privire la omul, scriitorul și profesorul Aurelia Lăpușan:  

 „Poetă, prozatoare, publicistă, conferențiar universitar doctor un om înzestrat 

cu har, distinsa Aurelia Lăpușan și-a făurit o admirabilă carieră reușind astfel să 

devină o complexă personalitate culturală a Constanțeiˮ.  

 Și prezentarea continuă cu datele biografice, cu lista cărților semnate, cu 

premiile obținute și cu multele activități de voluntariat, pe care le-a inițiat și la 

care a participat doamna Aurelia Lăpușan. 

 Aurelia Lăpușan s-a născut în Constanța, din părinți și bunici dobrogeni. Îi 

place să spună că „poartă Dobrogea cu ea și  o simte ca pe o datorie față de care 

nu va osteni vreodatăˮ . 

 A absolvit Liceul Mihai Eminescu, a urmat Facultatea de litere a 

Universității din București. A lucrat peste patru decenii în presă din care 

majoritatea la Cuget Liber ocupând și diverse funcții administrative. Din anul 

2003 până în anul 2006 a fost director general al trustului de presă  constănțean. 

În 1997 a susținut teza de doctorat cu un studiu despre „Presa și teatrul în 

Dobrogeaˮ. În anul 2006 s-a titularizat conferențiar universitar la Facultatea de 

litere, specializarea Jurnalism, din cadrul Universității „OvidiusˮConstanța în 

paralel cu activitatea didactică coordonând biroul de presă, biblioteca și 

activitatea revistei studențești „Ovidianumˮ. Are mai multe premii în palmares: 

unul internațional de jurnalistică Italia, altele pentru activitatea editorială la 

diferite saloane de cărți. Este membră a Uniunii Ziariștilor Profesioniști, a 
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Uniunii Scriitorilor, a Asociației Jurnalistelor din România, a Societății 

Europene de Cultură, a Asociației Române de Istorie a Presei.  

 Aurelia Lăpușan a publicat mai multe volume de poezii, proză, cursuri 

universitare, lucrări științifice dar importante sunt cele 17 monografii cu 

tematică dobrogeană semnate în colaborare cu Ștefan Lăpușan: „Cernavodă 

1995ˮ,  „Medgidia - Carasuˮ, „Constanța memoria orașuluiˮ, „Drumul prin 

istorieˮ, „Techirghiol pentru Europaˮ, „Presă și teatru în Dobrogeaˮ, „Drumul 

pâinii în istoria Dobrogeiˮ, „Navigația sub controlˮ, „Reporter de serviciuˮ, 

„Mamaia album de aminiriˮ, „Mangalia din paginile vremiiˮ, „Valori ale 

culturii de masă în Dobrogeaˮ, „Ctitorii spirituale dobrogeneˮ, „Mărturii la 

caldˮ, „Constanța file de albumˮ, „O istorie a jurnalismului dobrogeanˮ, „Istoria 

unui ziar constănțeanˮ, „Techirghiol repere monograficeˮ.  

 A semnat câteva mii de articole în presa locală și națională. A desfășurat o 

bogată activitate de voluntariat susținând timp de peste un deceniu și o mișcare 

a tinerilor numită „Adolescentulˮși realizarea unei publicații ale acestei grupări, 

unice la nivel național. S-a implicat în promovarea valorilor culturale ale 

Dobrogei prin organizarea de congrese, simpozioane, manifestări științifice. 

 Profesorul Gheorghe Dumitrașcu scria despre Aurelia Lăpușan că este de 

meserie ctitor, enumerând ziarele și revistele pe care le-a inițiat și condus iar la 

Universitatea „OvidiusˮConstanța punând umărul la nașterea, dezvoltarea și 

înscrierea la parametrii rezonabili ai catedrei de jurnalistică a  Universitatea 

„Ovidiusˮ. Este cetățean de onoare al localităților Medgidia și Techirghiol. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Am susținut întotdeauna că noi constănțenii, în 

primul rând, trebuie să ne recunoaștem valorile. Și doamna Lăpușan este 

incontestabil una dintre valorile Dobrogei și valorile țării.  

Supun la vot proiectul. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: După cum spuneam v-aș ruga să decalăm 

proiectul nr.27 și să îl luăm acum. 

 

27. Proiect de hotărâre privind  validarea unui mandat de consilier judeţean. 

 

D-na. Belu Mariana: Comisia de validare și doamna Boldea, dacă este aici, 

buletinul.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Dau citire procesului verbal: 
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 Comisia de validare întrunită astăzi 30.01.2019 a examinat legalitatea 

alegerii în consiliul județean, supleant al Partidului Național Liberal.  

 A fost analizată adresa Partidului Național Liberal adresată Consiliului 

Județean Constanța nr.14 din 28.01.2019 înregistrată la Consiliul Județean 

Constanța cu nr.2131 din 28.01.2019. 

 Având în vedere a pevederile art.100, alin.33 din Legea nr.115/2015 pentru 

alegerea autorităților administrației publice locale precum și adresa Partidului 

Național Liberal, comisia de validare a Consiliului Județean Constanța a 

doamnei Boldea Lavinia, supleant pe listele acestui partid politic.  

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 pentru. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamna Boldea, vă rog frumos să depuneți 

jurământul. 

 

Dna. Boldea Lavinia: Bună ziua! 

 Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință tot ce stă 

în puterile și priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Constanța. 

 Așa să-mi ajute Dumnezeu! 

  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Acum avem 32 de consilieri prezenți. Îi urez 

succes doamnei Boldea și împreună cu colegii consilieri să aducem numai bine 

județului acestuia.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
3. Proiect de hotărâre privind desemnarea şi validarea ca membri în cadrul 

Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Constanţa a domnilor, Subprefect 

Done Ionuţ şi Inspector şef, împuternicit la comanda Inspectoratului de 

Jandarmi Judeţean „Mihail Kogălniceanu” Lt. Col Ferencz Daniel-Mihai. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Comunei Poarta Albă în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 

aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 
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Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Orasului Negru Vodă în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 

aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din 

domeniul public al Orasului Năvodari în domeniul public al Judeţului Constanţa 

şi aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii 

serviciului de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Municipiului Constanţa în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 

aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unui bun imobil din domeniul 

public al Comunei Ostrov în domeniul public al Judeţului Constanţa şi 

aprobarea unui act adiţional la contractul privind delegarea gestiunii serviciului 

de alimentare cu apă şi de canalizare către S.C. RAJA S.A. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unor bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna  Băneasa în domeniul 

public al Judeţului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unor bunuri imobile din domeniul public al UAT Oraş Negru Vodă în domeniul 

public al Judeţului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unor bunuri imobile din domeniul public al UAT Comuna Nicolae Bălcescu  în 

domeniul public al  Judeţului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
12. Proiect de hotărâre privind aprobarea formulării unei solicitări de preluare a 

unui  imobil din domeniul public al Municipiului Medgidia în domeniul public 

al Judeţului Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din 

domeniul public al UAT Comuna Chirnogeni în domeniul public al Judeţului 

Constanţa, în vederea construirii a 4 locuinţe protejate şi a unui Centru de zi. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
14. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării unor bunuri imobile din 

domeniul public al UAT Comuna Topraisar în domeniul public al Judeţului 

Constanţa în vederea construirii a 4 locuinţe protejate şi a unui Centru de zi. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

15. Proiect de hotărâre privind însuşirea în domeniul public al Judeţului Constanţa a 

unor bunuri imobile. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcţionarii 

publici şi personalul contractual din cadrul Direcţiei Generale de Evidenţă a 

Persoanelor Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
17. Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază aferente anului 2019 

pentru personalul din aparatul de specialitate al Consiliului Judeţean Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
18. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Închiderea Complexului de 

Servicii Comunitare Cristina”, a acordului de parteneriat cu UAT Judeţul 

Constanţa, a bugetului proiectului, cheltuielilor conexe ce pot apărea şi a 

cofinanţării acestuia de către Consiliul Judeţean Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
19. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Închiderea  Centrului de 

Plasament Delfinul”, a acordului de parteneriat cu UAT Judeţul Constanţa, a 

bugetului proiectului, cheltuielilor conexe ce pot apărea şi a cofinanţării 

acestuia de către Consiliul Judeţean Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
20. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Închiderea  Complexului de 

Servicii Comunitare Orizont”, a acordului de parteneriat cu UAT Judeţul 

Constanţa, a bugetului proiectului, cheltuielilor conexe ce pot apărea şi a 

cofinanţării acestuia de către Consiliul Judeţean Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
21. Proiect de hotărâre pentru modificarea HCJ 367/19.12.2018 privind aprobarea 

serviciului de pază şi monitorizare pe anul 2019 la obiectivele aparţinînd 

Consiliului Judeţean  Constanţa. 

 

 Înainte de a vota acest proiect o să îl rog pe domnul director să ne prezinte 

puțin situația și să vă explice și aprobarea din luna decembrie când au fost fel și 

fel de discuții pe baza acestui proiect și cred că ar fi trebuit, la vremea 

respectivă, ca domnul director să ne explice foarte clar. Domnule director veniți 

aici la pupitru, vă rog frumos.  

Dl. Crușoveanu Marian: Este prea târziu și nu suficient.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Ne dă toate explicațiile că ați interpretat eronat la 

vremea respectivă.  

Dl. Crușoveanu Marian: Am pus și eu întrebări la comisie, ieri, dar din păcate 

nu am primit niciun răspuns.  

Dl.Stamat Costel: Bună ziua! În decembrie s-a ajuns la acel tarif de 24,27 lei 

urmare a creșterii salariului conform Legii nr.153. Am acordat acea tranșă pe 

cei 4 ani împărțit la anul 2019, ar fi însemnat 25% și am ajuns la un salariu de 

2.050 lei, de bază, întrucât nu apăruse Ordonanța nr.114 care după aceea l-a 

făcut 2.080 lei. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Deci, nu are niciun angajat de acolo 1.000 de 

euro salariu, cum s-a interpretat. 

Dl. Crușoveanu Marian: Nu! Deci, salariul unui agent este, net, undeva la 

1.440 lei-1.500 lei în funcție de orele de noapte lucrate, în funcție de sâmbete, 

duminici, nu există așa ceva. Cel mai mare salariu dacă ajunge undeva la 1.900 

lei pentru cei care au lună întregă să lucrează sâmbete, duminici, schimburi de 

noapte. 

 Legat de tariful propus acum, acesta este undeva la 22,760 lei, urmare 

apariției Legii nr.114 din 28.12.2018, care a scăzut acel vaucher de vacanță de 

la 2080 lei cum a fost inițial aprobat și s-a ajuns undeva la 1.450 lei și automat 

au scăzut. A mai ieșit un post de pază de monitorizare, a mai ieșit postu de la 

Eforie începând cu data de 01 februarie și am ajuns la un tarif de 22,760 lei 

pentru următoarele 11 luni din acest an. 

Dl. Crușoveanu Marian: Ați terminat, domnule director? 

Dl.Stamat Costel: Da! 

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, domnule director, să știți că 

nimeni nu a contestat sau nimeni nu a acuzat conducerea Direcției Județeane de 

Pază că ar fi oferit salarii de mii de euro sau de 1.000 de euro cum ați spus 

dumneavoastră. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Am văzut în presă anumite declarații.  

Dl. Crușoveanu Marian: Vă asigur că din partea membrilor Partidului 

Național Liberal, în spață a consilierilor județeni, nimeni nu a acuzat de așa 

ceva, că ar fi salarii de asemenea nivel.  

 Ieri, la comisia de specialitate, l-am întrebat pe domnul director, avea un 

tabel aici cu cheltuielile materiale, servicii de capital, care ajung la 1,278 lei.  

Dna. Belu Mariana: În structură! 

Dl. Crușoveanu Marian: În structura prețului apare 1,278 lei. Întrebarea mea a 

fost următoarea: mă interesează, acest 1,278 lei, cum s-a ajuns la acest preț? Că 

văd că la acest preț, pe oră, sunt obiective de inventar și echipamente, da? Aveți 

alte bunuri și servicii, materiale, și am cerut să mi se dea defalcat cum s-a ajuns, 

ce înseamnă echipamente, cât din prețul acesta 1,278 lei reprezintă echipamente 

și studiile de piață care au condus la aceste prețuri pe care s-a bazat acest preț. 

Că, bănuiesc că s-a făcut un studiu de piață al echipamentelor, al motorinei. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Al cheltuielilor.  

Dl. Crușoveanu Marian: Da! Dar trebuie un studiu de piață. Nu putem stabili 

niște prețuri.    

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Un preț mediu. 
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Dl. Crușoveanu Marian: Un preț mediu și se face un studiu de piață. Vreau și 

eu să văd lista echipamentelor, mă interesează, și a combustibililor. La ce 

prețuri au fost preconizate sau studiile de piață care stau la baza acestui preț. 

Dl.Stamat Costel: Așa cum v-am spus și ieri, nu vă pot prezenta acest studiu 

întrucât urmează să achiziționez echipament. În momentul în care voi avea 3 

oferte de echipament. Eu mi-am propus pentru acest an, având în vedere..  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule director! Vă opresc că spuneți bazaconii! 

Dl.Stamat Costel: Lăsați-mă să vă spun! 

Dl. Crușoveanu Marian:Păi dumneavoastră după ce cumpărați echipamentele, 

știți cât costă? Vă previzionați cât ar putea să coste! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Asta a și făcut, a previzionat! 

Dl. Crușoveanu Marian: Asta vreau să îmi dea. Să îmi dea sumele! Sumele! 

Dl.Stamat Costel: Exact asta vreau să vă spun! Eu v-am spus, mi-am propus să 

iau.. 

Dl. Crușoveanu Marian: Presupun că ia salopete, bocanci! Este o problemă că 

cer să văd prețurile, pe care s-au bazat aceste tarife? 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: 16 mii de euro un echipament, pentru asta! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnul vicepreședinte Palaz glumește cu 16 mii 

de euro.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: O să întreb de unde au tras concluzia, în declarația 

celor de la PNL, în sensul echipamentelor la asemnenea nivel.  

Dl. Crușoveanu Marian: Stați puțin, este o problemă că cer să văd prețurile pe 

care s-au bazat aceste tarife? 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Nu, nu acum! Este o problemă că faci afirmații 

nefondate și arunci cu noroi.  

Dl. Crușoveanu Marian: Păi cu ce fac? Că cer explicații? Domnule Palaz, sunt 

bani publicii! La dumneavostră acasă sau la mine acasă putem face ce dorim cu 

banii noștri! 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Nu poți să spui o sumă fără să ai certitudinea că aceea 

este suma, pentru echipamente.  

Dl. Crușoveanu Marian: Cum s-a ajuns la această sumă, domnule Palaz? 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Asta este altceva. Nu era bine să vă documentați 

acum, și să faceți afirmațiile? 

Dl. Crușoveanu Marian: Asta v-am întrebat! Cum s-a ajuns la acea sumă? 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Acum ați întrebat! 

Dl. Crușoveanu Marian: Acum am întrebat! 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Nu, eu vorbesc de data trecută! 

Dl. Crușoveanu Marian: Și în comisie am întrebat, cum s-a ajuns la această 

sumă? 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Și vi s-au dat explicațiile. 

Dl. Crușoveanu Marian: Păi, asta e, că nu mi s-au dat explicațiile! Asta vreau 

să văd și eu lista, cum s-a ajuns la acest preț! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Numai ce vi s-a explicat că s-au făcut sume 

estimative. 

Dl. Crușoveanu Marian: Păi da, și vreau să știu cât a estimat, că o luăm pe 

fiecare, cât a estimat dumnealui o pereche de bocanci, un combinezon, nu știu 

ce mai au ei. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Trebuie luate ofertele.  

Dl. Crușoveanu Marian: Păi care sunt ofertele acelea, vreau să le văd și eu! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier! 

Dl.Stamat Costel: Pentru asta îmi trebuia, să am contract, îmi trebuiau bani. În 

funcție de banii pe care îi am.. 

Dl. Crușoveanu Marian:  Vedeți că o luați invers, domnule director! Se face 

un studiu de piață când vă fundamentați un buget. Vă înțeleg că nu sunteți de 

specialitate.  

 În momentul când faci un buget îl bazezi pe un studiu de piață, când vrei să 

cumperi niște echipamente. Ar trebui să fie echipamentul, nu știu, între minimul 

ăsta și maximum ăsta, da? 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Domnule director este așa de greu să prezentați o 

situație? 

Dl.Stamat Costel: Am spus! Tocmai asta vreau să spun!  

Dl. Crușoveanu Marian: Păi nu ați auzit, domnule vicepreședinte, ni le dă 

după ce le cumpără. Înainte trebuie să ni le dați! 

Dl.Stamat Costel: Vă pot da prețuri exacte în momentul în care le voi avea. La 

momentul actual, vă pot spune că, pentru acest an, mi-am propus să iau undeva 

la 80 de echipamente, ceea ce reprezintă 1/3 din numărul agenților.  

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule director vorbim împreună și ne înțelegem 

separat! Domnule Palaz, clarificați-l pe domnul director că nu înțelege ce 

cerem. 

Dl.Stamat Costel: Dacă nu mă ascultați! 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Dar de ce nu le prezentați, este o problemă? 

Dl.Stamat Costel: Le-am spus! 

Dl. Crușoveanu Marian: Vă întreabă vicepreședintele și inițiatorul acestui 

proiect, de ce nu le prezentați! 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule director, vă rog frumos, până mâine la 

ora 12,00, să îi puneți la dispoziție domnului consilier Crușoveanu, lista aceea. 

Bun. Vă mulțumesc! 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Să o faceți publică, nu neaparat domnului consilier. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Să o faceți publică! Dar să o dea mai întâi 

dumnealui ca să o vada primul că așa e, mai curios.  

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 19 voturi pentru. 13 voturi împotrivă. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
22. Proiect de hotărâre privind modificarea structurii organizatorice a Spitalului 

Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” Constanţa. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 voturi pentru.  

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
23. Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare de învăţământ liceal şi 

special postliceal din judeţul Constanţa, pentru anul şcolar 2019-2020. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
24. Proiect de hotărâre privind aprobarea comisiei de organizare şi desfăşurare a 

evaluării anuale a managerului Teatrului de Stat Constanţa, pentru anul 2018. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 31 voturi pentru. O abținere. 

 

Dl. Goidea Florin: Mă abțin și am și explicație. Mă abțin tocmai pentru că este 

legală.  

 Aș dori să spun, am discutat cu doamna Secretar, mi-a explicat legalitatea la 

toate entitățile subordonate consiliului județean, la care se fac evaluări, 

concursuri pentru management și așa mai departe, sunt niște comisii. Din acele 

comisii, nici măcar ca observator, nu fac parte consilierii județeni.  

 Eu totdeauna am zis că ar fi necesar, chiar dacă legea prevede un director de 

teatru și așa mai departe, să fie și 2 consilieri care, pentru mine, ar fi o garanție 

că totul se desfășoară normal.  

 Noi, după aceea, venim și votăm directorul, managementul, evaluarea dar eu 

nu am participat  și nimeni dintre colegii mei.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Am înțeles.  

Dl. Goidea Florin: Ați înțeles de ce m-am abținut. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia:  Ce spune legea, noi aia facem. De asta există 

comisie de specialitate.  

Dl. Goidea Florin: Nu, nu! Putem face o hotărâre de consiliu în care să punem, 

ca observatori, câte 2 consilieri la aceste evenimente. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  Bun. Am înțeles, oricând puteți participa.  

Dl. Goidea Florin: Fără drept de vot! Dar ei sunt observatori, pot să facă un 

raport pe care să-l pună pe site, să ni-l prezinte nouă, consilierilor, să știm. 

 Știți care este problema, de fiecare dată când este o situație din aceasta de 

evaluare, apar acolo câteva cuvinte, actele necesare. Dar nu există foarte clar ce 

s-a întâmplat, ce întrebări au pus, cum s-a prezentat, ce proiect. Care, eu chiar 

vreau să le știu. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Am înțeles. Le puteți consulta oricând. Sunt tot 

timpul. Bun. 

 - Cine este pentru, încă odată? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

V-a venit o idee? 

 

Dl. Matei Radu Bogdan: Da! O abținere și pentru mine, dacă se poate. Sunt 

perfect de acord cu domnul Goidea. Deci, 2 abțineri.  

Dna. Belu Mariana: Supunem la vot din nou. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 27 voturi pentru. 5 abțineri. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
25. Proiect de hotărâre privind stabilirea unor tarife, taxe şi taxe speciale pentru 

anul 2019. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
26. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării Consiliului Judeţean Constanţa 

către Partidul Naţional Liberal, filiala Constanţa, de a acorda în folosinţă 

gratuită spaţiul din municipiul Constanţa, strada Ion Lahovari nr. 2A, către 

Teatrul de Stat Constanţa. 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Domnule președinte, îl scot de pe ordinea de zi.  

Dna. Belu Mariana: A fost retras, să înțelegem, da? 

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Da! Îl retrag de pe ordinea de zi.  
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 26 retras de pe ordinea de zi, dumneavoastră ați 

inițiat proiectul. Nu, dar aveau colegii de la PNL emoții, cred că.  

Dl.Palaz Claudiu Iorga: Numai puțin. Problema nu a fost, a fost pur și simplu 

un semnal politic. Ca să înțelegeți lucrul acesta. Evaluarea care tocmai s-a făcut 

la teatru, discuțiile care s-au făcut, nu am fost prezent la ședință, poate că acestă 

abordare sau modul în care s-a făcut acestă închiriere, nu din punctul 

dumneavostră de vedere, repet, nu a fost chiar una prea dreaptă.  

 Din punctul meu de vedere, eu, reclamațiile care au apărut în presă la adresa 

directorului teatrului, nu stăteam la povești, îl trimeteam direct la Parchet. Nu 

sunt eu nici împăciuitor nici legiuitor să discut. Trebuia Parchetul să își spună 

un punct de vedere. Dar asta este o opțiune a mea. 

 Dar, nu a fost, nu vreau să se creadă și, nu ați avut, că s-a lăsat impresia în 

presă că este un spațiu privat. Acest spațiu nu a fost niciodată pe persoană fizică 

al niciunui partid. Toate partidele au spații luate de la stat. Știu situația lui de pe 

timpul lui Duțu.  

 Nu este normal, din punctul meu de vedere, să iei bani de la stat, cu o mână, 

și să-ți închiriezi un alt spațiu, către un alt privat și să îi faci sacoșa mare acelui 

privat.  

 Acesta a fost  singurul meu punct de vedere. Adică, PNL-ul are spațiul lui, 

mă rog, discuțiile erau că sunt apropiați ai fostei administrații locale, Mazăre - 

Nicușor Constantinescu sau, mă rog, Strutinschi cine dumnezeu sunt și, să luăm 

bani de la consiliul județean și practic ținem tot acest spațiu. Eu tot din presă am 

văzut lucrul acesta.  

Dl. Gima Stelian: Dacă îmi permiteți, domnule vicepreședinte.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă ascult, domnule consilier. Domnilor 

consilieri, avem de făcut o inaugurare mai importantă la spitalul județean! Vă 

rog frumos, domnule consilier.   

Dl. Gima Stelian: Ok! O să fiu scurt. Domnul vicepreședinte știe foarte bine, 

acel spațiu a fost achiziționat de vechiul PD în anul 1991, cel care a semnat 

documentele, contractul de vânzare-cumpărare este domnul Adrian Manole și, 

cred că mai exact în august 1991 a fost cumpărat. Deci, discutăm de parte de 

drept privat. Vă mulțumesc.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, domnul Palaz a retras 

proiectul.  

    

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
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28.Proiect de hotărâre privind transmiterea fără plată a unor autoturisme către 

Regia  Autonomă Judeţeană de Drumuri şi Poduri Constanţa şi către UAT 

Comuna Lipniţa şi UAT Comuna Mereni. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
29.Proiect de hotărâre privind  modificarea HCJC nr.254/03.12.2014 privind 

repartizarea spaţiilor cu destinaţia de birouri, precum şi a locuinţelor de serviciu 

din imobilul L4, situat în Municipiul Constanţa, Al. Magnoliei nr.2, aprobarea 

criteriilor de repartizare a chiriei, precum şi a contractului de închiriere. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc. 

Dna. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Întrucât proiectele de pe ordinea de zi au fost 

supuse dezbaterii și aprobării, declar închisă   

 

 

x 
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